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                Dagsorden til skolebestyrelsesmødet d. 29.10.2024 17:00-19:45 

Afbud senest fredag d. 25.10 i aulakalenderen ift. Spisning 

Afbud fra: Rikke, Jesper, Viola 

 
 

 
 
 

 
 
 

Punkt Tid: 17:30 
V: HH 

Overskrift Godkendelse af referat fra sidste bestyrelsesmøde 

Orientering/drøftelse/beslutning  

Uddybning /bilag  

Referat Referatet blev godkendt 

Spisning  Tid: 17:00  

Punkt Tid: 17:35 

Overskrift  

Orientering/drøftelse/beslutning O 

Uddybning /bilag  

Referat Nyt fra  

• Elevråd – der har været talt om juleaktiviteter, og der 
er en del af de traditionelle aktiviteter, som skal 
fortsætte i år. Elevrådet har også givet forslag til årets 
tema til klippedagen/udsmykningen. 
I december måned er der fællessamling hver fredag, 
og elevrådet har forskellige indslag og aktiviteter i 
den forbindelse.  

• Skole /HH, AH – skolen er desværre ramt af 2 
sygemeldinger på samme årgang, varigheden er uvis. 
Det er vi meget kede af både i fht. børn og voksne. 
Ledelsen har arbejdet hurtigt for at finde løsninger, 
der kan give stabilitet, og der er nu fundet faste 
vikarer for begge lærere.  
Der har været lavet sprogvurderinger i vores 0. 
klasser, og i år har vi en forholdsvis stor gruppe børn, 
som er meget udfordrede sprogligt – særligt i forhold 
til ordforråd. Der er derfor en særlig indsats i gang, 
hvor både børnehaveklasselærerne, DSA-vejleder og 
læsevejleder er involverede, da udfordringerne 
vurderes til at kræve større indsats end det 
almindelige sproglige arbejde.  
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Punkt Tid: 18:00 
V:Henriette 

Overskrift Skoleudviklingssamtale 

Orientering/drøftelse/beslutning O, D 

Uddybning /bilag Vi har vores skoleudviklingssamtale 9/1 fra 9:30-10:30. 
 
I skal overveje, hvad I synes der kunne være vigtig/centralt at 
bringe med i samtalen ift skolens udvikling og fokus og 

• SFO/ MM –  
- på 0. årgang arbejdes der med at skabe de gode 

rutiner i overgangen til SFO 
- på 1. årgang har man siden sommerferien haft 

stort fokus på ture ud af huset med gode 
oplevelser 

- på 2 årgang arbejdes med fællesskabet og gode 
teamdage 

- på 3.-4. årgang arbejdes der med 
interessebaserede initiativer for børnene – der 
var fx hockeydag i sidst uge, hvor børnene var 
med til at arrangere og være dommere.  

- En pædagogmedhjælper er ved at arrangere et 
SFO-kor. 

- I december kommer der diverse ture/traditioner 

• Nyt fra formand-  
siden sidste møde har der været Tour de Bestyrelse 
på rådhuset. Der var et oplæg om søvn, hvor der var 
mange interessante vinkler. Derefter var der 
forskellige workshops. Mikkel deltog i en workshop 
om at forstå budgetter samt i en workshop med 
information om Fagfornyelsen i Folkeskolen herunder 
reduktion af målsætninger for fagene og de øvrige 
frihedsgrader der kommer.  

• Nyt fra medarbejderrepræsentanter  
- Der har været motionsdag på skolen, som var 

organiseret på en ny måde. Det blev en mega-god 
dag for alle, børnene virkede glade og var gode til 
at tage sig af hinanden på holdene. Der blev plads 
til det legende element, og aktiviteterne var ikke 
så afhængige af de enkelte børns kondition eller 
kompetencer som en traditionel motionsdag med 
løb.  

- Snart er der fagdag Matematikkens Dag og om 
nogle uger Klippedag.  
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hvordan I som bestyrelse kunne tænke jer det bliver 
formidlet i samtalen. 
 
Som ledelse har vi følgende punkter på tegnebrættet: 
 
Opfølgning på inklusion – fra sidste skoleudv.samtale 
Tema 1 Praksisfag/Herunder elevernes evaluering/stemme. 
Lærernes stemme 
Tema 2 SFO - bæredygtig faglig udvikling 
Tema 3 Fagfornyelsen. Praksisfaglighed. Datapakke elevernes 
stemme 

Tema 4: 
I kan læse om den overordnede baggrund for 
skoleudviklingssamtalen her: 
Skoleudviklingssamtaler på folkeskoleområdet | Børne– og 

Undervisningsministeriet (uvm.dk) 

 

I kan se referatet fra vores seneste skoleudviklingssamtale 

her: 

Skoleudviklingssamtale | Tjørring Skole (aula.dk) 

 

Referat Skoleudviklingssamtalen har erstattet det, som tidligere hed 
Kvalitetsrapport. Samtalen prioriteres højt fra forvaltningens 
side, og der er repræsentation fra både: 
Direktør, skolechef, konsulent, formand for Børne- og 
Familieudvalget. Hele ledelsesteamet deltager.  
Bestyrelsen nævnte, at det vil være vigtigt at pege på, 
hvordan skolen vil prioritere, når Fagfornyelsen træder i kraft 
– hvordan skolens værdigrundlag kan ses i fx 
timefordelingsplanen.  
Det kan måske også være værd at nævne, at skolens 
ressourcer er kraftigt beskårede i fht. for få år siden.   
Bestyrelsen har fortsat mulighed for at komme med flere 
inputs til emner eller til, hvordan bestyrelsen kan blive en del 
af selve samtalen via tekst, video eller andet ved 
skolebestyrelsesmødet i november.   

 

Punkt Tid: 18:30 
V: Jesper 

Overskrift Forretningsorden opdatering 

Orientering/drøftelse/beslutning B 

Uddybning /bilag Beslutning om ændring i forretningsorden omkring 
valgperiode formand og næstformand 

https://www.uvm.dk/folkeskolen/test-evaluering-og-skoleudvikling/skoleudviklingssamtaler
https://www.uvm.dk/folkeskolen/test-evaluering-og-skoleudvikling/skoleudviklingssamtaler
https://tjoerring-skole.aula.dk/vores-skole/kvalitetsrapporter
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Punkt Tid:18:35 
V:Lau, Rikke 

Overskrift Opsamling på mødet med trivselsrådene 30/9 
Herunder beslutning om valgtidspunkt for trivselsråd 

Orientering/drøftelse/beslutning D, B 

Uddybning /bilag På mødet gives feedback fra mødet d. 30/9 og vi beslutter 
endeligt et årshjul for trivselsarbejdet/trivselsrådene 
 
Opfølgning på princip 
Værktøjskasse 
One pager: tillykke med valget 
One pager: info om trivselsråd 
Legegrupper 
Forældremøde-årshjul 
 

Referat Der var et fint fremmøde til mødet med Trivselsrådene, og 
folk bød meget ind.  
Der blev talt om, hvorvidt det kunne være gavnligt fremover 
at vælge nye trivselsråd i slutningen af skoleåret, så de kunne 
være klar ved efterårets forældremøder med nogle 
aktiviteter for børnene – særligt vigtigt ved overgangene fra 
fx 3.-4. årgang. 
Der blev på mødet med trivselsrådene udarbejdet idékatalog 
med kort beskrivelse af aktiviteter og målgruppe.  
Det er typisk svært at få forældre til at melde sig til 
trivselsrådet, og der blev talt om, at det måske handler om, 
at nogen tror, at man som trivselsråd skal stå for det hele, 
selvom idéen er, at trivselsrådene sagtens kan uddele 
opgaver til de øvrige forældre, og at man kan tale 
arrangementerne ned, så det ikke bliver uoverkommeligt.  
Det kan være vigtigt at få det gjort tydeligt for alle forældre, 
hvor vigtigt det er for klassefællesskabet, at der bliver 
etableret legegrupper, og at man generelt får arrangementer 
i kalenderen i god tid. Der kan også være forældre med 
anden baggrund end dansk, som måske kan være utrygge 
ved, hvad legegrupper er for noget.  

Referat Jesper har på baggrund af inputs på det seneste 
bestyrelsesmøde skrevet nogle tilføjelser til 
Forretningsordenen.  
Der var tilfredshed med formuleringen, og den bliver 
herefter en del af Forretningsordenen, som kan underskrives 
ved næste møde.  
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Skolens sekretær er sammen med pedellen i gang med at 
udarbejde en lille infofolder, hvor man kan læse om, hvilke af 
skolens faciliteter man kan låne, hvordan og under hvilke 
vilkår. Den kommer ud til forældrene, når den er færdig.  
 
Det besluttes, at trivselsrådene skal vælges på 
forældremøder i foråret, så de kan komme i gang med 
arbejdet og kan præsentere nogle aktiviteter på skoleårets 
første møde, så der ikke går for lang tid af skoleåret, inden 
man kommer i gang. 
Idékataloget kan være et godt udgangspunkt.  
Ledelsen vil tale med lærerne om det. Der skal komme et 
input fra skolebestyrelsen ud til forældrene om det. 
Trivselsrådene skal så vælges på forårets forældremøder. Her 
får de materialet om trivselsråd præsenteret og bliver 
inviteret til et fælles møde, som skal ligge 1 time før det nye 
skoleårs første Skolebestyrelsesmøde starter.  
Der var en idé om, at forældre i skolebestyrelsen og/eller 
børn kan lave en kort video om at være i legegruppe.   
 

 

 

Punkt Tid:19:05 
V:  

Overskrift Princip for fællesarrangementer 

Orientering/drøftelse/beslutning B 

Uddybning /bilag Princippet (med nye tilføjelser) er revideret med bestyrelsens 
input 

Referat Der blev ønsket en rettelse til det foreslåede dokument, som 
blev indarbejdet på mødet, og dokumentet er herefter 
godkendt. 
Der blev talt om, hvorvidt man ved et forældrearrangement 
kan hjælpe skolen med praktiske opgaver. Det kommer på 
som et punkt ved et senere bestyrelsesmøde.  

 

 

Punkt Tid: 19:10 
V:Henriette 

Overskrift Skolevenner 

Orientering/drøftelse/beslutning O 

Uddybning /bilag Status på skolevenner 

Referat Der har netop været et evalueringsmøde med 
projektkoordinatoren for Skolens Venner ved Herning 
Kommune. På Tjørring skole har vi 6 skolevenner og er den 
skole i kommunen, som har flest skolevenner. De seneste 2 



6 

 

er startet her efter efterårsferien. 4 af skolevennerne er 
tidligere ansatte.  
Ind til videre er det meget positivt for både skolevenner, 
børn og medarbejdere.  
Der blev foreslået, at man kan lave en lille ”reklamefilm” til fx 
sociale medier med interview med de skolevenner, som er 
her nu.  

 

 

Punkt Tid:19:15 
V:Henriette 

Overskrift Kommunikation fra skolen til forældre 

Orientering/drøftelse/beslutning O, D 

Uddybning /bilag Som skole vil vi overordnet gerne fortælle om vores fælles 
skolehverdag. Vi synes, det er vigtigt ift. at forstå Tjørring 
Skole og fortælle vores gode historier. 
Aula giver kun forældrene et vindue ind i netop deres barns 
klasse.  
Vi har Instagram og Facebook. Vi laver nyhedsbrev som skal 
være mere overordnet / nice to know 
 
Ift til kommunikation omkring nice to know: 
Vi vil gerne have en feedback på, hvad I synes fungerer 
godt/mindre godt og hvorfor + forslag til ændringer 

Referat Der er enighed om, at det er godt, at der kommer 
nyhedsbreve. Nyhedsbrevene er lige nu sat op på en måde, 
som ikke egner sig til at læse på telefonen – det kunne nok 
fungere bedre, hvis der kun var én kolonne. Trine har et 
forslag til, hvordan man få et bedre og mere mobil-egnet 
layout, som hun vil vise ledelsen.  
Der efterspørges en mere fysisk opslagstavle/infoskærm, 
som forældre kan kigge på, når man kommer her.  
Der har for et par år siden været lavet en 
kommunikationsplan. Ud fra den er det sådan, at særlige 
aktiviteter lægges i Aulas kalender, så man altid vil kunne 
finde dem der. Opslags på Aula vil være ”nice to know” for 
dem, der ønsker at læse/se lidt mere.  
De ting der lægges op på Facebook/Instagram vil altid være 
noget ekstra – og ikke noget, man behøver vide for at støtte 
sine børns hverdag. Det bør overvejes, om der er nogle af 
historierne fra Instagram, der hører til på Aula eller 
hjemmesiden.  
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Punkt Tid:19:30 
V: 

Overskrift EVT 

Orientering/drøftelse/beslutning  

Uddybning /bilag  

Referat  
 

 

Dato: Foreløbige punkter til dagsorden: Gæster: 

Torsdag 15.08.24 

 kl. 17-19:45 

Konstituering 

Kommende forældremøder. 

Årshjul 

 

Mandag 30.09.24 

Kl. 17-19:45 

Møde med skolens trivselsråd 

 

 

Torsdag d.24.10.24 Tour de bestyrelsesaften  

Tirsdag 29.10.24 

Kl. 17-19:45 

Skoleudviklingssamtale 

 

 

onsdag 20.11.24 

Kl. 17-19:45 

  

Torsdag 12.12.24 

kl. 17-20:00 

Med BHS   

Man 27.01.25 

kl. 17-19:45 

Budget   

tirsdag 18.02.25 

Kl. 17:00-18:30. kun os 

Kl. 18:30-20:30 fælles 

Fælles 3-skole på Tjørring Skole  

Onsdag. 26.03.25 

kl. 17-19:45 

  

April 2025   

torsdag. 15.05.25 

kl. 17-19:45 

  

man. 16.06.25 Med BHS  
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kl. 17-19:45 

 

 

 Titel Revideret 

Politik Mobilpolitik 2023 

Princip  Lejrskole 2023 

Princip Elektronisk kommunikation Ved indførelse af Aula 

Princip Fællesarrangementer 2016 

Princip Klassedannelse 0.kl 2021 

Princip  Skole-hjemsamarbejdet 2022 

Princip Uddeling af informationsmateriale  

Retningslinjer Trivselsråd I gang 

   

Værktøjskasse Trivsel I gang 

Fælles med BHS.  

Politik Trafik I gang.  

Princip Fælles indsats sårbare børn 2013 

Princip Grøn profil 2013 

Princip Idræt, bevægelse og kost 2013 

Princip Trivsel 2013 

Strategi Antimobbestrategi 19/21 

 


